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Nieuwe strekdam Blankenberge  -  Scenario’s

De verzanding van de jachthaven in Blankenberge vereist ieder jaar de nodige 
baggerwerken. In 2019 werd beslist om een nieuwe strekdam te bouwen in Blankenberge. 
De nieuwe dam zou hellend zijn en langzaam in zee verdwijnen. Het project werd geschat 
op 15,7 miljoen euro en zou volgens toenmalige krantenberichten in 2021 uitgevoerd 
worden. Het stadsbestuur verklaarde zich akkoord met het scenario maar het voorstel 
stuitte op weerstand bij de aanwezige jachtclubs in de haven. Zij vreesden vooral voor de 
veiligheid.

Na overleg met de verschillende actoren, zoals de verschillende jachtclubs maar ook de 
strandreddingsdienst en de Vrijwillige Blankenbergse Zeereddingsdienst (VBZR) opteerde 
het stadsbestuur voor een ontwerp dat boven water blijft en dus niet hellend is. Het 
Agentschap voor Maritieme Dienstverlening en Kust (AMDK) maakte werk van een scenario 
dat tegemoetkomt aan de bezorgdheden en dat kan rekenen op een draagvlak bij de 
verschillende actoren. Dat scenario is 10 miljoen euro duurder. De toenmalige 
burgemeester liet in de krant optekenen dat ze de minister had aangeschreven in verband 
met de nieuwe optie.

Ondertussen is er een nieuwe burgemeester in Blankenberge en die kiest voor een derde 
scenario: een toegankelijk strekdam. Dat kost echter nog eens 10 miljoen euro extra. Het 
bestuur zou volgens krantenberichten gevraagd hebben het dossier te pauzeren en zelf 
financieel te mogen bijdragen.

Vlaanderen heeft nog geen eindbeslissing genomen, maar de keuze van het scenario heeft 
grote gevolgen. Qua timing maar ook qua baggerkosten.

Op de meerjarenplanning of de consolidatie doorkijk geïntegreerd investerings-programma 
(GIP) 2022-2023 zie ik dat 17,9 miljoen euro gereserveerd is voor de 
onderhoudsbeperkende maatregelen aan de westelijke havendam en dan nog enkele 
bijkomende werken aan de Oude Haven.

1. Welke scenario zal de minister uitvoeren?

2. Zal het budget volstaan? Zo niet, wat is het nieuwe budget? Hoeveel draagt het 
stadsbestuur bij?

3. Wat is de timing? Wanneer starten de werken?
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1. Het ontwerp van de hoge, ontoegankelijke dam werd de voorbije maanden technisch 
gefinaliseerd en beproefd in een laboratorium. 

Bij het aantreden van de nieuwe burgemeester werd de ambitie voor een 
toegankelijke strekdam echter opnieuw geopperd.

In een verdere afstemming zoeken we uit in welke mate deze ambitie in het huidige 
ontwerp geïntegreerd kan worden. Mogelijk dient een volledig nieuwe studie opgestart 
te worden.

2. De keuze voor een volledig toegankelijke dam impliceert een meerkost van 9,7 
miljoen euro (bron MKBA) ten opzichte van het huidige uitvoeringsontwerp. Deze 
meerkost bestaat hoofdzakelijk uit het betonnen kruinelement dat een veilige toegang 
tot de dam garandeert en extra materiaal om de benodigde hoogte te bereiken boven 
het hoogste hoogwaterpeil op zee.  Deze ruwe raming kan nog in mindere of sterkere 
mate wijzigen in functie het verdere detailontwerp.

Er is nog geen zicht op een eventuele kostenverdeling.

3. De oorspronkelijke timing voor het afwerken van het dossier is eind 2021. De 
aanbesteding is gepland in het voorjaar van 2022. De werken starten in de zomer van 
2022. Gezien het concept en de kostendeling momenteel herbekeken wordt, heeft dit 
een impact op de timing en de uitvoeringsperiode.


